
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 29 DE 
JULIOL DE 2011.  
 
 
Legislatura: 2011-2015 
Sessió número: PLE AJUNTAMENT  2011/3 
Caràcter: Ordinari 
Lloc: Sala de plens 
Hora: 20:00 hores  
 
 
Hi assisteixen :  
 
Sr. Ramon Roqué i Riu, alcalde-president que presideix la sessió 
Sra. Montserrat Tallant i Descamps, regidora 
Sr. Jordi Caparrós i Marcé, regidor 
Sra. Anna Ruano i Romero, regidora 
Sra. Magda Manzanal i Sauret, regidora 
Sra. Sílvia Carreira i Llenderrozas, regidora 
Sr. Enric Palau i Homs, regidor 
Sr. Raimon Traver i Burniol, regidor 
Sr. Sergi Albrich i Viñas, regidor 
Sra. Maria Lluïsa Pèrez i Castro, regidora 
 
Excusen la seva absència:  
 
Sra. Concepció Formatgé i Marcer, regidora 
 
 
Sra. Raquel Costa Iglesias, Secretària-interventora que en dóna fe.  
 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT DEL PLE DE 
L´AJUNTAMENT DE DATA 27 DE JUNY DE 2011.  
 
2.- APROVACIÓ REVISIÓ DELS PLANS D'ACTUACIÓ MUNICIPALS BASIC I 
INFOCAT 
 
3.- APROVACIÓ DENOMINACIÓ ESPAI PÚBLIC PLAÇA DEL VINYAL. 
 
4.- APROVACIÓ NORMES PARTICULARS DEL PROCÉS D´ADJUDICACIÓ DE 2 
HABITATGES AMB PROTECCIÓ OFICIAL EN RÈGIM DE LLOGUER A LA 
PROMOCIÓ PLAÇA COMAMALA -6  DE SANT JOAN DE LES ABADESSES. 
 
5.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 5/2011, 
MITJANÇANT SUPLEMENTS DE CRÈDIT 
 
6.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 6/2011, 
MITJANÇANT CRÈDITS EXTRAORDINARIS. 
 



 
7.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 7/2011, 
MITJANÇANT SUPLEMENTS DE CRÈDIT 
 
8.- APROVACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE L´ADMINISTRACIÓ 
ELECTRÒNICA. 
 
9.- APROVACIÓ FESTES LOCALS ANY 2012. 
 
 
10.- MOCIONS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS.  
 

10.1.- MOCIÓ EN DEFENSA DE L´ETIQUETATGE EN CATALÀ DELS 
PRODUCTES ELABORATS A CATALUNYA. 

 
11.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 
 
12.- DONAR COMPTES DELS DECRETS D´ALCALDIA 
 
13.- TORN OBERT DE PARAULA 

 
S’obre la sessió per la Presidència a les 20:00 hores i comprovada per la Secretària la 
existència del quòrum suficient perquè pugui ser iniciada la sessió en primera 
convocatòria, es procedeix a conèixer els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT DEL PLE DE 
L´AJUNTAMENT DE DATA 27 DE JUNY DE 2011.  
 
Sotmesa l´acta de la sessió anterior a consideració dels membres del Plenari 
Municipal presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
2.- APROVACIÓ REVISIÓ DELS PLANS D'ACTUACIÓ MUNICIPALS BASIC I 
INFOCAT. 
 
Atès que la Llei 4/1997, de 20 de maig, de Protecció Civil de Catalunya disposa al seu 
articie 47 que, els municipis són les entitats bàsiques de la protecció civil a Catalunya i 
disposen de capacitat general d’actuació i de planificació en aquesta matèria. 
Exerceixen les funcions que els atribueix aquesta Llei i qualsevol altra que, sense 
contravenir-la, resulti necessària en l’àmbit de llur col.lectivitat per a la protecció de les 
persones, dels béns i del medi ambient davant situacions de greu risc col.lectiu, de 
catàstrofes o de calamitats públiques.   

 
Atés que correspon als plens dels ajuntaments aprovar els Plans d’emergència 
municipal, els plans específics municipals, els plans d’actuació municipal i, en general, 
qualsevol altre instrument de planificació de protecció civil d’àmbit municipal. 

 
Vist que l’Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses té signat un conveni amb el 
Consorci per a la Protecció la Gestió dels Espais d’lnterés Natural del Ripollés per a la 
redacció dels plans d’emergència municipals.  



 
Vistos els plans de revisió dels manuals d’actuació municipals BASIC i INFOCAT, 
redactats pels tècnics del Consorci.  

 
Vistos els articles 49 de la LRBRL, article 178 TRLMRLC i article 58 del ROAS sobre 
aprovació de les ordenances i reglaments municipals.  
 
Es proposa al Plenari Municipal d´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  APROVAR inicialment la revisió dels manuals d’actuació municipals BASIC 
i INFOCAT de l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses, els programes 
d’implantació i manteniment i els seus anexos generals.  

 
SEGON.- SOTMETRE´LS a informació pública pel termini de 30 dies mitjançant anunci 
publicat al BOP de la provincia de Girona.  

 
TERCER.- En cas que no es presentin al.legacions quedaran aprovats definitivament 
sense necessitat de prendre cap altre acord. 

 
QUART.-  Comunicar aquest acord al Departament de Governació de la Generalitat de 
Catalunya juntament amb quatre exemplars dels Plans en format digital. 
 
A continuació el senyor alcalde explica breument la present proposta d´acord.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
3.- APROVACIÓ DENOMINACIÓ ESPAI PÚBLIC PLAÇA DEL VINYAL. 
 
Vist que hi ha un espai públic entre els carrers Pere Roca i Abat de Villalba que no 
disposa de nom. 
 
Vist que cal donar nom a aquest espai públic als efectes de la seva identificació. 
 
Vist l’informe de secretaria amb els antecedents jurídics que s’hi contenen, els quals 
es donen per reproduïts.  
 
Vista la proposta de nom i la consegüent argumentació efectuada per l´arquitecte, Sr. 
Francesc Fajula, i que consta a l´expedient.  
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Aprovar la denominació de l´espai públic ubicat entre els Carrers Pere Roca 
i Abat de Villalba com a Plaça del Vinyal.  
 
SEGON.- Facultar l’Alcalde per tal de disposar la retolació de l´esmentat espai públic.  
 
TERCER.- Comunicar el present acord a l’Institut Nacional d’Estadística i a l’Institut 
d’Estadística de Catalunya, i publicar-lo al BOP i al tauler d’anuncis als efectes de 
general coneixement, i notificar-lo a tots els veïns que hi tenen el domicili. 
 
A continuació el senyor alcalde explica breument el present punt de l´ordre del dia i 
destaca que es tracta d´una parcel.la ubicada a la Vila Vella. Justifica el nom proposta 
perquè a començaments del segle XIII Pere de Soler,  Abat del Monestir de Sant Joan 
de les Abadesses, fa encerclar amb una muralla el terreny situat a l´extrem de la plana 



elevada sobre les lleres del riu Ter i Arçamala, que li fan de límit natural a ponent del 
Monestir. Aquesta plana era nomenada el Vinyal pels conreus de vinya que segur eren 
presents en aquest indret. El nom del Vinyal és un topònim històric que tot i que s´ha 
perdut en la tradició oral de la vila, és present en alguns documents històrics de la vila. 
Per tant, posar aquest nom a aquesta plaça suposa recuperar un topònim que ja 
s´havia utilitzat al municipi, quan encara no s´havia construit la vila vella.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
4.- APROVACIÓ NORMES PARTICULARS DEL PROCÉS D´ADJUDICACIÓ DE 2 
HABITATGES AMB PROTECCIÓ OFICIAL EN RÈGIM DE LLOGUER A LA 
PROMOCIÓ PLAÇA COMAMALA -6 DE SANT JOAN DE LES ABADESSES. 
 
Atès que l´Institut Català del Sòl va promoure a la Plaça Comamala d´aquest terme 
municipal, una promoció d´habitatges amb protecció oficial en règim de lloguer, dels 
quals en resten dos per adjudicar i que adjudicarà l´Agència de l´Habitatge de 
Catalunya.  
 
És per aquestmotiu que cal obrir un termini de recollida de sol.licituds, per adjudicar els 
habitatges que resten vacants en aquest smoments i també els que puguin quedar en 
un futur.  
 
Vistes les normes particulars que regiran el procés d´adjudicació dels 2 habitatges que 
resten per adjudicar en aquests moments i que consten a l´expedient.  
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopciódelssegüents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR les normes particulars del procés d´adjudicació de 2 habitatges 
amb protecció oficial en règim de lloger a la promoció “ Plaça Comamala-6 “, en els 
termes que consten a l´expedient.  
 
SEGON.- FACULTAR a l´alcalde-president, tan àmpliament com en dret fora 
menester, per a la signatura de tots els documents necessaris per a l´efectivitat dels 
presents acords.  
 
L´alcalde efectua una breu explicació del present punt de l´ordre del dia destacant que 
el preu del lloguer d´aquests habitatges serà entre 202 i 207 euros mensuals, si bé 
aquests són preus provisionals i s´hauran de calcular el preu definitiu en el moment de 
la seva adjudicació i, en aquest preu no hi ha comptades les despeses de comunitat, 
llum, aigua, etc. El termini per a presentar sol.licituds per part dels interessats és del 5 
al 23 de setembre de 2011. Les sol.licituds s´han de presentar a l´ajuntament. També 
esmenta els requisits generals dels sol.licitants i comenta que per a l´adjudicació 
d´aquests dos habitatges es faran quatre grups de manera que tindran preferència els 
sol.licitants que complint tots els requisits que estipulen les bases estiguin 
empadronats a Sant Joan; el segon grup seran aquells que tot i no estar empadronats 
al municipi hi treballen; el tercer grup el formaran els que estan empadronats en un 
altre municipi de la comarca del Ripollès;  i el quart grup el formaran aquelles persones 
que estan empadronats en algun municipi de Catalunya.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 



5.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 5/2011, 
MITJANÇANT SUPLEMENTS DE CRÈDIT. 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 15 de juny de 2011 s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant suplements de crèdit número 5/2011. 
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a 
les quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària suficient, 
s’ha de tramitar l’expedient de suplement de crèdit que cal finançar mitjançant nous o 
majors ingressos efectivament recaptats sobre els totals previstos en el pressupost de 
la corporació, amb subjecció a les disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar:  
   
Suplement de crèdits:  
 
Partida Nom Proposta de consignació
01.151.22706 
 
01.169.22706 

Estudis i treballstècnics
 
Estudis i 
treballstècnicsnovestecnologies

21.080,02 € 
 
5.000,00 € 

 
Total altes crèdits : 26.080,02 €   
  
Finançament que es proposa:  
 
1/ Nous o majorsingressos:  
Partida Nom Proposta de 

Consignació
01.7200211 Fondo Estatal para el 

Empleo y la Sostenibilidad 
Local 

26.080,02 €

 
Total finançament: 26.080,02 €   
 
Atès que la Secretària-Interventora ha emèselscorresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixenelsarticles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 
34 a 38 del RD 500/1990. 
 
Per tot el que s´acabad´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de suplement de crèdit número 5/2011, per import 
de 26.080,02 € que cal finançar mitjançant nous o majors ingressos efectivament 
recaptats sobre els totals previstos en el pressupost de la corporació, de conformitat 
amb el detall exposat a la part expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. 



Si no es presenten reclamacions, l’acordseràferm. En cas contrari, el Ple disposarà del 
terminid’un mes, comptat des de la finalització del períoded’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
El senyor alcalde efectua una breu explicació del present punt de l´ordre del dia i 
cedeix el torn de paraula al regidor, Sr. Sergi Albrich, el qual comenta que el seu grup 
s´abstindrà  en la votació d´aquest punt ja que no s´especifica a quins projectes es 
destinaran els 21.000 euros destinats a la partida d´estudis i treballs tècnics.   
 
El senyor alcalde contesta dient que aquests diners es destinen en aquesta partida 
perquè actualment hi ha una necessitat de tenir més diners en aquesta partida per 
poder encarregar tots els estudis i projectes que es volen tirar endavant i que quan es 
va elaborar el pressupost, no es tenien previstos. També comenta que un dels 
projectes ja encarregats és el de Millora del carrer Berenguer Arnau -Sant Pol 
(ubicació/ canvi parades de bus). 
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per 7 vots positius del grup polític municipal del PSC, 3 abstencions 
2 del grup polític municiapl d´ERC i 1del grup polític municipal de CiU.  
 
 
6.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 6/2011, 
MITJANÇANT CRÈDITS EXTRAORDINARIS. 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 19 de juliol de 2011 s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant crèdit extraordinari número 6/2011.  
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a 
les quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària, s’ha de 
tramitar l’expedient de crèdit extraordinari que cal finançar mitjançantnous o majors 
ingressos recaptats sobre els totals previstos en el pressupost corrent, amb subjecció 
a les disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar:  
   
Crèditsextraordinaris: 
 
Partida Nom Proposta de consignació

 
01.160.6090011 

Adquisició solar 
Unitatd´ActuacióEspona-
Maragall-Ramon d´Urg 
 

 
147.321,90 € 

 
Total altes crèdits : 147.321,90 €   
 
Finançament que es proposa:  
 
1/ Venda patrimoni : 
 
Partida Nom Proposta de consignació
01.6190011 Venda baixosCrta. 147.321,90 € 



 Camprodon, nº 8  
 
Total finançament: 147.321,90 €   
 
Atès que la Secretària-Interventora ha emèselscorresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel quals’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als 
articles 34 a 38 del RD 500/1990. 
 
Per tot el que s´acabad´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de crèdit extraordinari número 6/2011, per import de 
147.321,90 € que cal finançar mitjançant nous o majors ingressos recaptats sobre els 
totals previstos en el pressupost corrent, de conformitat amb el detall exposat a la part 
expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. 
Si no es presenten reclamacions, l’acordseràferm. En cas contrari, el Ple disposarà del 
terminid’un mes, comptat des de la finalització del períoded’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
El senyor alcalde efectua una breu explicació del present punt de l´ordre del dia i 
cedeix el torn de paraula al regidor, Sr. Raimon Traver, el qual comenta que el seu 
grup s´abstindrà en aquest punt perquè entenen que és un tràmit que fa anys que 
coneixien que a finals del 2011 s´havia de pagar aquest deute i  en el seu moment 
semblava que això es podia acabar fent amb base a polítiques d´estalvi si bé 
finalment, sembla que no serà així i que es farà mitjançant venda de patrimoni. També 
posa  en dubte que aquest local pugui estar venut abans del 31 de desembre de 2011.  
 
El senyor alcalde, Ramon Roqué i Riu contesta dient que no hi ha una necessitat 
imperiosa de vendre aquesta baixos abans del 31 de desembre d´aquest any, ja que 
es va aprovar per Ple una addenda amb INCASOL que fixava  uns nous terminis de 
pagament d´aquest deute ja que se´ns van concedir dos anys més per pagar aquest 
deute.  El fet que es vulguin destinar els diners de la venda d´aquests baixos a la 
compra d´aquesta parcel.la és precisament  per la voluntat de fer bé les coses i no 
voler dedicar aquests diners a altres coses prioritàries avui però cal fer servir el sentit 
comú i racionalitzar els recursos destinant-los a aquesta obligació ja contreta.  
 
El regidor, Sr. Raimon Traver, comenta que si no hi hagués hagut crisi económica,  es 
podia haver donat la paradoxa de tenir un equipament fet com és el CAP i deure 
encara el terreny a l´INCASOL.  
 
El senyor alcalde comenta que sempre ha defensat el fet que l´ajuntament fa tres anys 
pogués materialitzar la compra i cedir el terreny, la qual cosa ha fet que en data d´avui 
ja comptem amb un projecte redactat i, per tant, més a prop de poder fer que el nou 
centre de salut sigui una realitat.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, comenta que el seu grup votatan en contra en aquest punt 
perquè de tots és sabut que a conseqüència de la crisi económica que estem patint, el 
departament de salut ha fet moltes retalladles i especialment, a la nostra comarca. Per 



això es fa difícil que en un futur pròxim es construeixi un nou centre de salut a Sant 
Joan.  Creuen que no s´ha de dur a terme un nou equipament sinó  que s´ha de 
remodelar i ampliar els serveis de l´actual CAP i, per tant, aquesta venda és 
equivocada o en tot cas, el que s´obtingui de la mateixa s´hauria de destinar a 
remodelar l´actual CAP.  
 
L´alcalde comenta que discrepa totalment del que acaba de comentar el regidor, si bé 
l´equip de govern continua defensant el seu criteri que és que aquesta parcel.la és la 
millor parcel.la on es pot ubicar el nou CAP per tots els motius que sempre han 
esmentat i considera que no s´han de barrejar coses ja que no té res a veure les 
retallades amb despesa ordinària del departament de salut  amb les inverions que 
aquest departament decideixi fer. L´equip de govern és optimista en aquest sentit i 
pensen que la construcció del nou centre de salut, es farà més aviat del que molta 
gent pensa per les informacions que actualment té.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, destaca que el departament de salut ha sortit a la premsa 
em vàries ocasions dient que un dels equipaments que posava en dubte de construir 
els propers anys, era precisament, el centre de Sant Joan. També destaca que amb el 
que s´obtingui de la venda del centre civic, tampoc es paga la totalitat del deute de la 
parcel.la amb INCASOL.  
 
El senyor alcalde reitera el que ha comentat anteriorment i diu que són coses diferents 
la venda de patrimoni i la decisió de l´ajuntament de destinar aquests diners a la 
compra d´una determina parcel.la.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal, 
aquesta s´aprova per 7 vots positius del grup polític municipal del PSC, 1 abstenció del 
grup polític municipal de CiU i 2 vots negatius del grup polític municiapl d´ERC. 
 
 
7.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 7/2011, 
MITJANÇANT SUPLEMENTS DE CRÈDIT. 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 20 de juliol de 2011 s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant suplements de crèdit número 7/2011. 
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a 
les quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària suficient, 
s’ha de tramitar l’expedient de suplement de crèdit que cal finançar mitjançant nous o 
majors ingressos efectivament recaptats sobre els totals previstos en el pressupost de 
la corporació, amb subjecció a les disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar:  
   
Suplement de crèdits:  
 
Partida Nom Proposta de consignació
05. 155.6310110 Carrers Vila Vella 34.318,00 € 
 
Total altes crèdits : 34.318,00 €   
 
Finançament que es proposa:  
 



1/ Nous o majorsingressos:  
 
Partida Nom Proposta de 

Consignació
05.76132 Fons de 

Subvenció 
Diputació any 
2011 

34.318,00 €

 
Total finançament: 34.318,00 €   
 
Atès que la Secretària-Interventora ha emèselscorresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als 
articles 34 a 38 del RD 500/1990. 
 
Per tot el que s´acabad´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de suplement de crèdit número 7/2011, per import 
de 34.318,00 € que cal finançar mitjançant nous o majors ingressos efectivament 
recaptats sobre els totals previstos en el pressupost de la corporació, de conformitat 
amb el detall exposat a la part expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. 
Si no es presenten reclamacions, l’acordseràferm. En cas contrari, el Ple disposarà del 
terminid’un mes, comptat des de la finalització del períoded’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
L´alcalde-president explica breument el present punt de l´ordre del dia.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
 
8.- APROVACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE L´ADMINISTRACIÓ 
ELECTRÒNICA. 
 
El desenvolupament de les tecnologies de la informació i la comunicació en les 
duesdarreresdécades ha comportatl´apariciód´unnouentornanomenat, societat de la 
informació i del coneixement. 
 
La introducció de les eines TIC´s en l´organització administrativa ha portat aquests 
darrersanys a posicionar a les administracions públiques en la direcció d´aprofundir en 
els principis que l´ordenament jurídic administratiu ha recollit tradicionalment: eficàcia i 
eficiència en l´actuació administrativa, de coordinació i de forma moltrellevant, 
transparència i millorservei a la ciutadania.  
 
En aquest sentit es fa necessari aprovar una ordenança que garanteixi un ús efectiu 
de les eines electròniques per a millorar l´actuació administrativa i serveis facilitar les 



relacions amb la ciutadania, les empreses i d´altres administracions públiques i entitats 
i, en definitiva, propiciar un millor exercici dels drets i deures.  
 
Atès el que estableixl´article 103 de la Constitució i l´article 3 de la Llei 30/1992, de 26 
de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, així com també el que estableix la Llei 11/2007, de 22 de juny, 
d´accés electrònic dels ciutadans i ciutadanes als serveis públics.  
 
Vista la proposta d´ordenança reguladora de l´administració electrònica de 
l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses.  

 
Atès el que estableixen els articles 15 a 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les HisendesLocals. 
 
Éspel que es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:  

 
PRIMER.- APROVAR provisionalment l´ordenança reguladora de l´administració 
electrònica de l´Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses, en els termes que consta 
a l´expedient.  

 
SEGON.- EXPOSAR l’expedient al públic mitjançant anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província, així com també en el tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un 
termini de 30 dies, per tal que tota persona interessada pugui examinar-lo i presentar 
les reclamacions i observacions que consideri oportunes. En cas de no presentar-se 
reclamacions durant aquest período d’exposició pública, els acords adoptats es 
consideraran definitivament aprovats i l´ordenança entrarà en vigor una vegada 
efectuada la seva publicació íntegra en el BOP. 
 
El senyor alcalde comenta breument el present punt de l´ordre del dia.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
9.- APROVACIÓ FESTES LOCALS ANY 2012. 
 
Atès el que estableixl´article 37.2 de l´Estatut delsTreballadors, el qual indica que de 
les catorze festes laborals, dues seran locals.  
 
Atès que per Decret de la Generalitat de Catalunya s´estableix que les dues festes 
locals seran fixades per Ordre de la Conselleriad ´Empresa i Ocupació, a proposta dels 
municipis respectius.  
 
Atès el que determina l´article 46 del Reial Decret  2001/1983, de 28 de juliol.  
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR com a festes locals de Sant Joan de les Abadesses per l´any 
2012 els diez següents:  
 
 . Dilluns dia 28 de maig de 2012 
 . Dilluns dia 10 de setembre de 2012 
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord al Departament d´Empresa i Ocupació de la 
Generalitat de Catalunya, a fi i efectes oportuns.  



 
El senyor alcalde comenta breument el present punt de l´ordre del dia.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
10.- MOCIÓ EN DEFENSA DE L´ETIQUETATGE EN CATALÀ DELS PRODUCTES 
ELABORATS A CATALUNYA. 
 
ANTECEDENTS  
 
El català és la llengua pròpia de Catalunya i com a tal ha de ser la llengua d’ús 
preferent, a més de ser una de les 3 llengües oficials del nostre país. 
 
La nostra llengua és l’eix vertebrador de la nostra cultura i defensar-la ha de ser un 
objectiu inherent a tot projecte polític que cregui en aquest país. 
 
La llengua catalana és patrimoni de la ciutadania de Catalunya i de la resta dels 
Països Catalans, independentment del seu origen, i és un factor fonamental 
d’integració social i convivència, raó per la que hem de centrar esforços en preservar-
la i potenciar-ne el seu ús, perquè a més, en la diversitat lingüística radica la riquesa.  
 
No podem obviar que el català és la llengua que ocupa la novena posició en nombre 
de parlants de les vint-i-una llengües oficials de la Unió Europea, i per tant, és de 
justícia reclamar-ne la seva oficialitat. 
 
L’Estatut d’Autonomia de Catalunya de l’any 2006, en l’article 6.3 ratifica 
normativament el compromís de la Generalitat i l’Estat espanyol per a emprendre les 
accions necessàries per tal que el català sigui reconegut com a llengua oficial per la 
Unió Europea. 
 
Cal treballar perquè els productes elaborats a Catalunya, siguin etiquetats en la 
llengua pròpia del país, com a garantia que els ciutadans tenen a consumir productes 
etiquetats en la seva llengua. No és només una qüestió de normalització lingüística 
sinó de drets civils de la ciutadania del nostre país. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
Atès els constants atacs que està patint la nostra llengua, ja sigui des de tribunals o 
des d’algunes organitzacions polítiques. 
 
Atès que una llengua que és pròpia ha de poder ser llengua preferent en l’etiquetatge 
dels productes.  
 
Atès que es tracta d’un auto cautelar del parlament Europeu i que, per tant, falta el 
pronunciament sobre el fons i que la suspensió cautelar no està prou justificada.  
 
En relació als antecedents exposats, és pel que es proposa al Plenari Municipal, 
l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Mostrar el rebuig de l’Ajuntament de Sant Joan de les Abadesses a la 
decisió del Parlament Europeu en el que fa referència a l’obligació que l’etiquetatge 
dels productes siguin tan sols en una de les llengües oficials de la Unió Europea. 
 



SEGON.- Instar al Parlament Espanyol a que reconsideri la decisió de declarar no 
oficial la llengua catalana, i que anul·li la suspensió per tal que la llengua catalana, 
com a llengua pròpia del nostre país, segueixi sent la llengua en què els empresaris 
puguin etiquetar els seus productes. 
 
TERCER.- Demanar al Govern de la Generalitat, i al seu president, que defensin amb 
fermesa la llengua catalana davant dels constants atacs que està rebent. 
 
QUART.- Demanar la oficialitat de la llengua catalana a la Unió Europea. 
 
CINQUÈ.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya mitjançant 
la plataforma eacat, al Govern de la Generalitat, al Parlament de l’Estat espanyol i al 
Parlament Europeu.  
 
El senyor alcalde comenta que es tracta d´una moció presentada pel grup de la CUP a 
Sant Joan.  
 
Sotmesa la proposta d´acord a consideració dels membres del Plenari Municipal 
presents a la sessió, aquesta s´aprova per unanimitat dels assistents.  
 
 
11.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels acords adoptats per la Junta de Govern 
Local durant el período comprès entre el dia 11 d´abril de 2011 i el dia 11 de juliol de 
2011, ambdós inclosos.  
 
 
12.- DONAR COMPTES DELS DECRETS D´ALCALDIA. 
 
Es dóna compte al Plenari Municipal dels Decrets d´Alcaldia compresos entre el 
número 47 i el número 152 de 2011, ambdós inclosos.  
 
 
13.- TORN OBERT DE PARAULA.  
 
El senyor alcalde cedeix el torn de paraula al regidor, Sr. Sergi Albrich, el qual 
comenta que en el ple de cartipàs ja varen demanar si era possible que a la Junta de 
la llar d´infants, hi poguessin estar representants els regidors dels dos grups polítics 
municipals a l´oposició, per la qual cosa, demana si seria possible convocar 
extraordinàriament la Junta de la llar d´infants per valorar la proposta de modificació 
dels seus estatuts en aquest sentit i, d´aquesta forma quan es convoqui la primera 
Junta d´aquesta legislatura, ja poder-hi ser presents, si s´escau, els dos regidors de 
l´oposició.  
 
El senyor alcalde demana a la secretària que expliqui el procediment legal a seguir i 
aquesta comenta que primer cal modificar els estatuts mitjançant acord de la Junta 
general de govern de l´organisme autonòm de la llar d´infants i, una vegada fet això, 
cal aprovar aquesta modificació per Ple.  
 
L´alcalde comenta que l´equip de govern no té cap inconvenient en què puguin 
participar en la junta de la llar d´infants, els regidors de l´oposició. A partir d´aquí, es 
valorarà si és urgent o no aquesta modificació, tal i com demana el regidor d´ERC ja 
que fa molts anys que això està d´aquesta forma. També destaca que cal estudiar com 



s´ha de fer per mantenir un cert equilibri en la composició d´aquest òrgan, atenent a la 
proposta de modificació que planteja el regidor.  
 
El regidor, Sr. Albrich, comenta que la urgència ve avalada pel que que si cal esperar 
que es convoqui la sessió ordinària de la junta,  com que es debatran altres punts, un 
o altre regidor, no els podrà debatre al no formar part encara d´aquest organisme.  
 
L´alcalde pren nota de la petició formulada pel regidor, Sr. Albrich, per tal de mirar 
d´aprovar aquesta modificació d´estatuts en el proper ple ordinari del mes de 
setembre.  
 
El Sr. Albrich també demana un aclariment pel que fa a l ´horari dels diumenges de 
l´oficina de turisme ja que aquests no quadren perquè hi ha horaris diferents en la web 
de l´ajuntament i en l´horari penjat a la porta de l´oficina respecte el que es fa a la 
realitat,  ja que segons l´horari de la porta i de la web municipal, els diumenges a la 
tarda no està oberta l´oficina i sembla que aquest mes de juliol si que ho ha estat.  
 
El senyor alcalde contesta dient que s´ha modificat l´horari de l´oficina de turisme per 
tal d´obrir els diumenges a la tarda dels mesos de juny, juliol i agost per poder atendre 
a la gent que visita el nostre poble i aprofita per agrair al personal que treballa a 
l´oficina, la seva predisposició ja que no han posat cap inconvenient, tot el contrari, per 
a poder dur a terme aquests canvis d´horari a l´oficina de turisme amb la finalitat de 
donar el millor servei possible.  També destaca que aquest és el primer any que s´ha 
aplicat aquest canvi d´horari després de bastants anys sense fer-se i, tampoc es té clar 
que es pugui mantenir en el temps, la qual cosa ha comportat, que no s´hagi canviat 
l´horari que hi ha a la porta de l´oficina. No obstant això, per no crear confusions es 
modificaran aquests horaris i es posaran els horaris que es fan actualment.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich comenta que els diumenges a la tarda dels mesos de juny, 
juliol i agost ja s´obria l´oficina de turisme i, per tant, no és res innovador. Destaca que 
és important que la informació que es doni des de l´oficina de turisme sigui la 
informació correcta.  
 
El senyor alcalde comenta que ja es canviaran aquests horaris de la web i de la porta 
de l´oficina de turisme.  
 
Finalment el regidor, Sr. Albrich pregunta quan es col.locarà la barana que hi ha per 
col.locar al davant de l´antic Hostal Ter, contestant el senyor alcalde que es col.locarà 
a finals de setembre perquè no es subministrarà el material necessari fins a finals 
d´agost o principis de setembre, tot i que està demanat des del mes de juny.  
 
No havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcaldia dóna per acabada la sessió a les 
20:45 hores de la qual s’estén la present acta que signa amb mi, la Secretària que 
certifico, l’Alcalde-President de la Corporació.  
 
 
 
 
 
 
 
Raquel Costa Iglesias    Ramon Roqué i Riu 
Secretària-Interventora    L’Alcalde 
 
 



 
 
 
 


